
Art. 51 vragen over de groenstructuurvisie van ‘t Kalf 

Inleiding 

Onlangs verscheen in het Raadsinformatiesysteem (RIS) de Besluitenlijst B&W van 15 april 2014, 

waarin staat te lezen dat er een wijkgroenstructuurvisie van ’t Kalf is vastgesteld. In verband met het 

aanleggen van riolering in deze wijk zullen er circa 655 bomen worden gekapt, waaronder 15 

behoudenswaardige bomen. Tevens wordt de groenstructuurvisie van ’t Kalf ter kennisname aan de 

raad aangeboden. In deze visie valt op dat er wordt gepleit voor minder bomen in het straatbeeld. 

Bomen worden deels herplant in het Jagersveld. De fractie van GroenLinks is natuurlijk niet tegen het 

vervangen van de riolering, maar maakt zich wel zorgen over deze enorme bomenkap. De fractie 

vraagt zich tevens af in hoeverre de wijkbewoners geïnformeerd zijn over deze groenstructuurvisie. 

Daarom heeft GroenLinks op 26 mei jl. een bijeenkomst belegd in de Bovenkruier. De opkomst was 

overweldigend; het blijkt dat mensen enorm geschrokken zijn van de kap van dit enorme aantal 

bomen. Er zijn inspraakbijeenkomsten geweest voor delen van de wijk, zoals voor de Diepenbuurt op 

7 mei 2013. Diverse aanwezigen vertelden ons hoe frustrerend het was dat zij tijdens die 

inspraakmomenten wel een bijdrage hebben geleverd en hun e-mailadres hebben achtergelaten, 

maar nooit een terugkoppeling hebben gehad. De meeste mensen hadden overigens geen idee 

welke bomen er in hun straat nu precies gekapt gaan worden. De kaarten daarvan zijn slecht te 

vinden op de site van Zaanstad. Bovendien had niemand inzicht in het totale aantal bomen dat 

gekapt gaat worden in ’t Kalf. Ook de mensen van de wijkvereniging hadden geen bericht gehad over 

de groenstructuurvisie. Tenslotte verkeren de bewoners van de Diepenbuurt in onzekerheid wanneer 

de werkzaamheden die aangekondigd zijn voor augustus van dit jaar nu echt gaan beginnen. De 

fractie van GroenLinks heeft daarom de volgende vragen aan B & W: 

A.  Over het proces: 

1) Op welke wijze zijn de bewoners van ’t Kalf over de totale groenstructuurvisie van hun wijk

geïnformeerd, inclusief over de kap van totaal 655 bomen?

2) Hoe kan het dat bewoners die wel op inspraakbijeenkomsten zijn geweest van deelgebieden

van ’t Kalf van meer dan een jaar geleden, daar nooit een terugkoppeling van hebben

gekregen? Hoe denkt u dit voortaan te voorkomen?

3) Waarom verkeren de bewoners van de Diepenbuurt nu nog steeds in onzekerheid over de in

augustus geplande werkzaamheden in hun wijk?

4) Hoe denkt u nu de verdere werkzaamheden in verband met het aanleggen van de riolering

en de geplande bomenkap met de bewoners van ’t Kalf te communiceren?

5) Kunnen er duidelijke kaarten ter inzage worden gesteld waarop duidelijk staat welke bomen

er in de planning staan om gekapt te worden?

B.  Over de groenstructuurvisie: 

6) Hoe rijmt de visie om het groene karakter van de wijk ’t Kalf te behouden met  het kappen

van zoveel bomen, die niet herplant worden in het straatbeeld maar in

“polderlandschap” van het Jagersveld?
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       7)    Bent u het met ons eens dat door herplant in het Jagersveld de zuiverende, rustgevende en 

 verkoelende eigenschappen van bomen niet meer direct ten goede komen aan de bewoners

 van ’t Kalf? 

       8)    Kunt u uitleggen wat het voordeel is om bomen uit het straatbeeld te laten verdwijnen?  

        9)   Hoe valt een minder gevarieerd bomen- en struikenbestand te rijmen met de bevordering 

 van de biodiversiteit waar de raad van Zaanstad in 2008 een motie over heeft aangenomen?        

       10)  Welke pogingen zijn er ondernomen om te kijken of er een minder rigoureuze bomenkap kan  

               plaatsvinden? 

        11) Welke inspanningen zijn in het bijzonder verricht om de 15 behoudenswaardige bomen te 

 behouden? 

          

Namens de fractie van GroenLinks, 

 

Romkje Mathkor 
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Groenstructuurvisie 't Kalf 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

Door R. Mathkor zijn mede namens de fractie(s) van GroenLinks vragen gesteld op grond van artikel 
51 van het Reglement van Orde voor de gemeenteraad van Zaanstad, betreffende groenstructuurvisie 
van 't Kalf. 

De gestelde vragen beantwoorden wij als volgt: 

vraag 1: Op welke wijze zijn de bewoners van 't Kalf over de totale groenstructuurvisie van hun wijk 
geïnformeerd, inclusief over de kap van totaal 655 bomen? 
Voor de herinrichting van de wijk 't Kalf zijn een tweetal klankbordgroepen ingesteld, elk bestaande 
uit circa 10 personen. Voor het bespreken van de herinrichtingsplannen met de klankbordgroepen is 
de wijk in twee delen opgedeeld. In de klankbordgroepen zijn de herinrichtingsplannen besproken. Per 
klankbordgroep hebben er drie overleggen plaats gevonden om de plannen af te stemmen en is aan 
diverse locaties in de buurt een bezoek gebracht. 

In mei tot en met juni 2013 heeft de gemeente vier inloopavonden georganiseerd die in totaal door 
circa 150 belanghebbenden zijn bezocht. Vooruitlopend op deze inloopavonden is door de gemeente 
het voorlopig ontwerp gepubliceerd op de Zaanstad-internetsite. Op dit voorlopig ontwerp zijn de te 
kappen en te herplanten bomen aangegeven. Voor de inloopavonden heeft de gemeente een huis-
aan-huis uitnodiging verstuurd en is gewezen op de informatie die door de gemeente is gepubliceerd 
op de internetsite van Zaanstad. 

Tijdens de inloopavonden hebben bewoners kennis kunnen nemen van de inrichtingsplannen, vragen 
kunnen stellen en hebben ze een reactie kunnen geven op de plannen. Vragen zijn door een team 
van deskundigen op de inloopavond beantwoord. Daar waar bewoners naar aanleiding van de 



ONDERWERP 
	

PAGINA 
	

gem eente Zaanstad 

Groenstructuurvisie 't Kalf 
	

2/4 

inloopavonden hebben verzocht tot aanpassing van de inrichtingsplannen, is bekeken of deze 
aanpassingen mogelijk zijn. 

Voor twee van de vier deelgebieden van de wijk 't Kalf, heeft terugkoppeling plaatsgevonden richting 
bewoners middels een brief die huis-aan-huis is verspreid. In deze brief wordt per suggestie/reactie 
aangeven hoe dit in de definitieve planvorming is verwerkt. In de brief wordt ook aangegeven dat het 
definitieve plan op de Zaanstad-internetsite is te raadplegen. Met de informatie die op de Zaanstad-
internetsite is weergegeven kunnen de bewoners zien hoe hun directe leefomgeving eruit komt te zien 
na de herinrichting, is er aangegeven welke bomen gekapt gaan worden en wordt aangegeven waar 
nieuwe bomen worden geplant. 

vraag 2: Hoe kan het dat bewoners die wel op inspraakbijeenkomsten zijn geweest van deelgebieden 
van 't Kalf van meer dan een jaar geleden, daar nooit een terugkoppeling van hebben gekregen? Hoe 
denkt u dit voortaan te voorkomen? 
De vervanging van het riool en de herinrichting van de openbare ruimte in de wijk 't Kalf is een project 
dat gefaseerd wordt uitgevoerd in de jaren 2014 tot en met 2017. Met de werkzaamheden wordt in 
2014 begonnen in de Diepenbuurt en in 2015 zal de Eilandenbuurt worden heringericht. Deze buurten 
zijn middels een huis-aan-huis brief ge'informeerd over de wijze waarop de reacties van de 
inloopavonden zijn verwerkt en de definitieve inrichtingsplannen zijn te raadplegen op de Zaanstad-
internetsite. Werkzaamheden in de Meren-, Weteringen- en Bekenbuurt zijn gepland voor eind 2015, 
2016 en 2017. Terugkoppeling van de reacties van de inloopavonden is voor deze buurten minder 
urgent en heeft om die reden nog niet plaatsgevonden. Wij onderkennen dat de tijdspanne tussen 
inloopavond en terugkoppeling voor deze buurten te lang duurt. Op korte termijn zullen wij deze 
bewoners ook informeren over de wijze waarop de reacties zijn verwerkt in de inrichtingsplannen. 

Vraag 3: Waarom verkeren de bewoners van de Diepenbuurt nu nog steeds in onzekerheid over de in 
augustus geplande werkzaamheden in hun wijk? 
Nadat de opmerkingen uit de inloopavonden zijn verwerkt en het ontwerp definitief is, vindt de 
technische uitwerking plaats en wordt een aannemer gecontracteerd om het werk uit te voeren. Deze 
aannemer stelt een werkplanning op. Voordat het werk start wordt een bijeenkomst in de wijk 
georganiseerd om de bewoners opnieuw te informeren over de inrichtingsplannen en worden 
bewoners geïnformeerd over de uitvoeringsplanning. Ook wordt informatie verschaft over de 
contactpersonen die ze kunnen benaderen op het werk en de maatregelen die genomen worden om 
de overlast te beperken en de bereikbaarheid tijdens de uitvoeringsfase zoveel als mogelijk te 
garanderen. 

Vraag 4: Hoe denkt u nu de verdere werkzaamheden in verband met het aanleggen van de riolering 
en de geplande bomenkap met de bewoners van 't Kalf te communiceren? 
Zoals aangegeven bij vraag 2 zullen wij zorgen voor een spoedige terugkoppeling van reacties die 
gegeven zijn tijdens de inloopavonden en betrekking hebben op de Meren-, Weteringen- en 
Bekenbuurt. Ook hebben wij signalen ontvangen dat niet alle bewoners de toegezonden informatie 
hebben ontvangen in de Diepenbuurt- en Eilandenbuurt. Wij zullen deze bewoners opnieuw 
informeren. De definitieve inrichtingsplannen zullen voor bewoners te raadplegen zijn op de 
internetsite van de gemeente Zaanstad. Aanvullend hierop zullen wij de inrichtingsplannen in de wijk 
ter inzage leggen en een informatieavond organiseren waarop bewoners uitleg kunnen vragen over 
wat er in hun directe woonomgeving gaat plaatsvinden. 

Vraag 5: Kunnen er duidelijke kaarten ter inzage worden gesteld waarop duidelijk staat welke bomen 
er in de planning staan om gekapt te worden? 
Zie vraag 4, 
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Vraag 6: Hoe rijmt de visie om het groene karakter van de wijk 't Kalf te behouden met het kappen 
van zoveel bomen, die niet herplant worden in het straatbeeld maar in "polderlandschap" van het 
Jagersveld? 
Ondanks dat er minder bomen worden teruggeplant in de woonwijk zijn wij van mening dat de wijk 't 
Kalf een groen en prettig leefklimaat behoudt. Op dit moment zijn er in de woonwijk circa 2.600 bomen 
en inclusief het Jagersveld zijn er 3.400 bomen aanwezig. Dit aantal is exclusief de bomen die in 
bosachtige beplantingen staan. 

Met de komende herinrichting worden 655 bomen gekapt. Uit de inspectiegegevens van een extern 
boomtechnisch adviesbureau blijkt dat van deze 655 bomen er ongeveer 400 bomen van slechte tot 
zeer slechte kwaliteit zijn en een levensverwachting hebben die minder is dan 10 jaar. De kap van de 
bomen is nodig om werkruimte te creëren voor de vervanging van het riool, om de openbare ruimte 
weer te kunnen ophogen tot aanleghoogte en omdat hiermee tegemoet wordt gekomen aan 
wensen/behoeften van bewoners in de wijk. Er worden in de wijk geen bomen gekapt als hier geen 
zwaarwegende redenen voor zijn. 
Er zullen in totaal 655 bomen worden herplant. Hiermee wordt voldaan aan het uitgangspunt dat voor 
elke boom die wordt gekapt, er één weer terug komt. Ten aanzien van de herplant geven wij er de 
voorkeur aan dat de bomen in de woonwijk worden herplant. Met de inrichtingsplannen is zorgvuldig 
gekeken naar de mogelijkheden die hiertoe in de wijk aanwezig zijn waarbij gekeken is naar de 
aanwezige kabels en leidingen in de ondergrond en naar mogelijkheden om voor de bomen 
voldoende goede groeiomstandigheden te creëren. We hebben geen bomen willen herplanten als de 
directe belanghebbenden hiertoe bezwaar kenbaar hebben gemaakt. Ook zijn de klankbordgroepen 
nauw betrokken bij de planvorming en is rekening gehouden met de reacties en suggesties die zijn 
gedaan. Dit heeft geresulteerd in de herplant van 500 bomen in de woonwijk. Om voor elke gekapte 
boom er ook één terug te planten, was het noodzakelijk om deze buiten de directe woonwijk te 
planten. De enige mogelijkheid hiertoe zien zij in het Jagersveld. 

Het Jagersveld kent een gevarieerde inrichting met open gebieden, laanbomen en bosachtige 
percelen. Het planten van circa 150 bomen in het Jagersveld is ons inziens mogelijk zonder de 
kwaliteiten van het Jagersveld aan te tasten. 

Mochten bewoners richting gemeente kenbaar maken dat zij in hun directe woonomgeving nog 
mogelijkheden zien voor de aanplant van bomen, zullen we dit onderzoeken en ons inspannen dit 
mogelijk te maken. 

Vraag 7: Bent u het met ons eens dat door herplant in het Jagersveld de zuiverende, rustgevende en 
verkoelende eigenschappen van bomen niet meer direct ten goede komen aan de bewoners van 't 
Kalf? 
Zie vraag 6. 

Vraag 8: Kunt u uitleggen wat het voordeel is om bomen uit het straatbeeld te laten verdwijnen? 
Met de inrichtingsplannen willen wij enerzijds vermijden dat er in de toekomst weer bomen gekapt 
moeten worden in verband met de vervanging van ondergrondse kabels en leidingen. Dat doen we 
door geen bomen te herplanten op plekken waarvan we weten dat kabels en leidingen in de 
ondergrond liggen. 

Daarnaast vinden wij dat bomen de ruimte en groeiomstandigheden moeten krijgen om goed te 
groeien. Hierbij geldt voor ons het uitgangspunt dat kwaliteit gaat boven kwantiteit. In het 
bomenbeleidsplan staat ook aangegeven dat de gemeente streeft naar een kwalitatief goed 
bomenbestand. 
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De openbare ruimte kent een veelheid aan functies die allemaal hun eisen stellen aan de inrichting 
van de openbare ruimte. Zo vinden wij het ook van belang dat minder-validen zich ongehinderd in de 
openbare ruimte kunnen bewegen, is er behoefte aan goede speel- en parkeervoorzieningen. Met de 
herinrichtingsplannen proberen wij een goed evenwicht te vinden om een goed leef- en woonklimaat 
voor onze burgers te bieden. 

Vraag 9: Hoe valt een minder gevarieerd bomen- en struikenbestand te rijmen met de bevordering 
van de biodiversiteit waar de raad van Zaanstad in 2008 een motie over heeft aangenomen? 
Biodiversiteit staat gelijk aan soortenrijkdom en betreft niet de mate waarin een bepaalde soort 
voorkomt. De bomen en heesters die worden gekapt en herplant, worden algemeen toegepast in het 
stedelijk groen. Als zodanig heeft de kap en herplant van bomen geen gevolgen voor de Zaanse 
biodiversiteit. 

Vraag 10: Welke pogingen zijn er ondernomen om te kijken of er een minder rigoureuze bomenkap 
kan plaatsvinden? 
Ongeveer 400 van de 655 bomen die gekapt gaan worden hebben een slechte of zeer slechte 
kwaliteit. Dit zijn de bomen met een beperkte levensverwachting. Daar waar geplande 
werkzaamheden gevolgen hebben voor deze bomen, is gekozen voor kap van de bomen en waar 
mogelijk herplant in de directe omgeving. 

Voor de overige bomen, inclusief de behoudenswaardige bomen, is onderzocht of het mogelijk is om 
het riooltracé aan te passen. Voorwaarde is wel dat er een goed fiunctionerend roolstelsel wordt 
gerealiseerd. Het aanpassen van het tracé is op een aantal plaatsen gelukt maar is niet overal 
mogelijk vanwege het beperkte straatprofiel dat op diverse plaatsen aanwezig is. Ook is gekeken naar 
de mogelijkheid om de ophoging van de wijk te beperken. Met name voor bomen in gras en in 
beplanting bestaat de mogelijkheid om het maaiveld minder op te hogen. 

Ook tijdens de uitvoeringsfase zal toegezien worden op de bescherming van bomen die behandhaafd 
blijven. In het contract met de aannemer zijn eisen gesteld aan de uitvoering van werkzaamheden in 
de nabijheid van bomen, de opslag van materialen en het gebruik van zwaar materieel. 

Vraag 11• Welke inspanningen zijn in het bijzonder verricht om de 15 behoudenswaardige bomen te 
behouden? 
Zie vraag 10. 

I n het vertrouwen u voldoende te hebben geffiformeerd. 

Hoogachtend, 

burgemeester en wethouders van Zaanstad, 

.H. Faber, burgemeester 


